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Protokół nr XXVI/2021 

z sesji Rady Powiatu w Nysie  

z dnia 29 stycznia 2021 r.  

Obrady rozpoczęto 29 stycznia 2021 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 09:00 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 25 radnych. 

Obecni: 

1. Jolanta Barska 

2. Czesław Biłobran 

3. Piotr Bobak 

4. Grażyna Bortniczuk 

5. Joanna Burska 

6. Jacek Chwalenia 

7. Adam Fujarczuk 

8. Janusz Jaskot 

9. Tomasz Jazienicki 

10. Henryk Kamiński 

11. Zbigniew Karnaś 

12. Danuta Korzeniowska 

13. Andrzej Kruczkiewicz 

14. Bożena Lewińska 

15. Teresa Nosal 

16. Daniel Palimąka 

17. Kazimierz Rozumek 

18. Grzegorz Samborski 

19. Paweł Szymkowicz 

20. Piotr Woźniak 

21. Bogdan Wyczałkowski 

22. Damian Wylężek 

23. Janusz Zapiór 

24. Anna Ziółkowska-Woźny 

25. Maria Żukowska-Jacykowska 

 

1. Sprawy organizacyjne, 

 

a) otwarcie posiedzenia, 

 

Przewodniczący Rady– B. Wyczałkowski otworzył XXVI sesję Rady Powiatu w Nysie, która 

odbyła się w trybie zdalnym. 

 

b) stwierdzenie kworum, 

 

Przewodniczący Rady oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 24 radnych,   

co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne  

do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1). 

 

Przewodniczący przedstawił następujący porządek sesji: 

 

1. Sprawy organizacyjne, 

a) otwarcie posiedzenia, 

b) stwierdzenie kworum, 

c) przyjęcie protokołu z XXV sesji, 
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2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 

 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 

 

4. Informacja nt. inwestycji i remontów na drogach powiatu nyskiego oraz przyjęcie 

sprawozdania z działalności Zakładu Utrzymania Dróg za 2020 r., 

a) przedstawienie informacji, 

b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury, 

c) dyskusja  

d) przyjęcie informacji.  

 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

 za 2020 r. (komisja działająca przy Staroście Nyskim), 

a) przedstawienie sprawozdania, 

b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie sprawozdania, 

 

6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Powiat Nyski za 2020 r.   

a) przedstawienie sprawozdania, 

b) opinia Komisji Edukacji, Kultury i Promocji, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie sprawozdania, 

 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2020 r.  

a) przedstawienie sprawozdania, 

b) dyskusja, 

c) przyjęcie sprawozdania, 

 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie, 

b) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu opieki 

Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach oraz zatwierdzenia Programu 

naprawczego, 

c) w sprawie określenia na 2021 r. rozkładu godzin aptek ogólnodostępnych działających  

na terenie Powiatu Nyskiego, 

d) uchwalenia „Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2021-2023” 

e) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r.,  

f) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036, 

 

9. Wolne wnioski, 

 

10. Zamknięcie obrad. 
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Starosta – Andrzej Kruczkiewicz w imieniu Zarządu zgłosił wniosek o wykreślenie  

z porządku sesji projektu uchwały ujętego w pkt 8 ppkt c w sprawie określenia na 2021 r. 

rozkładu godzin aptek ogólnodostępnych działających na terenie Powiatu Nyskiego. Wyjaśnił,  

że wniosek podyktowany jest koniecznością dokonania korekty bieżących dyżurów aptek.  

 

Przewodniczący Rady poddał przedmiotowy wniosek pod głosowanie.   

 

Głosowano w sprawie: 

wniosku o zmianę porządku sesji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 

Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 

Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, 

Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

 

PRZECIW (1) 

Piotr Woźniak 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Tomasz Jazienicki, Daniel Palimąka 

 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Jaskot 
 

Przewodniczący oznajmił, że wniosek został przyjęty bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady.  

 

c) przyjęcie protokołu z XXV sesji 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie protokołu z XXV sesji.  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, 
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Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 

Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, 

Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Kazimierz Rozumek, Piotr Woźniak 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Andrzej Kruczkiewicz 

 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Jaskot 

 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2), 

 

Radny - Piotr Woźniak odnosząc się do informacji o poręczenia przez Zarząd kredytu 

zaciągniętego przez PKS w Nysie Sp. z o. o. spytał na co został zaciągnięty ten kredyt  

i w jakim banku. 

 

Starosta – Andrzej Kruczkiewicz odparł, że jest to kredyt ułatwiający płynność finansową 

PKS. Dodał, że takie poręczenie jest udzielane co roku.  

 

Radny - P. Woźniak spytał jaka była kwota kredytu, jakie parametry i w jaki banku został 

zaciągnięty.  

 

Starosta – A. Kruczkiewicz odparł, że Zarząd udzielił poręczenia kredytu zaciągniętego przez 

PKS w Nysie w wys. 840 tys. zł w ING Bank Śląski w rachunku bieżącym w okresie od 

14.01.2021 do 15.09.2021 r. w formie poręczenia wekslowego  

 

Radny - Piotr Woźniak spytał jaka była skala tego kredytu w roku ubiegłym. 

 

Starosta – A. Kruczkiewicz odparł, że taka sama jak obecnie.  

 

Radny - Czesław Biłobran uzupełniając wypowiedź Starosty oznajmił, że jest to kredyt 

odnawialny. Jest on zaciągany od wielu lat i w tej samej kocie czyli 700 tys. zł. Dodał,  

że poręczenie jest na kwotę wyższą, gdyż bank stawia takie warunki. Kredyt jest 

wykorzystywany na utrzymanie płynności w spółce. Na przykład płatności za bilety 

miesięczne, które są refundowane, spływają z pewnymi opóźnieniami, więc PKS nie byłby  

w stanie np. zakupić paliwa. Dodał, że kredyt jest nisko oprocentowany i od wielu lat jest taki 

sam.  

 

Radny - Piotr Woźniak zwrócił uwagę na rozbieżność kwot podawanych przez Starostę  

i radnego - Cz. Biłobrana. W związku z tym poprosił o dokumenty dotyczące tej sprawy.  
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Radny - Cz. Biłobran wyjaśnił, że rozbieżność wynika stąd, że mowa jest o dwóch sprawach 

tj. o wysokości kredytu i wysokości poręczenia. Wysokość poręczenia jest zawsze wyższa  

i w tej kwestii nie da się z bankiem negocjować.   

 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 

 

Radny – Daniel Palimąka zgłosił interpelacje w sprawie: 

  

- budowy chodnika w miejscowości Złotogłowice (załącznik nr 3) 

- ustanowienia stypendiów dla studentów w zawodzie lekarskim (załącznik nr 4). 

 

Radna Anna Ziółkowska – Woźny zgłosiła interpelacje w sprawie: 

- akcji informacyjnej w sprawie przewodów kominowych (załącznik nr 5), 

- dodatkowego wynagrodzenia dla medyków w związku ze zwalczaniem COVID-19 

(załącznik nr 6). 

 

Z-ca Dyrektora ZOZ w Nysie – Marek Szymkowicz odnosząc się do interpelacji w sprawie 

wynagrodzeń dla medyków zatrudnionych przy zwalczaniu covid-19 wyjaśnił: 

Sprawa dodatków covidowych jest teoretycznie uregulowana w rozporządzeniu Ministra 

Zdrowia. Dodatki covidowe według interpretacji otrzymanej z NFZ dotyczą:  

- lekarzy, którzy stale pełnią pracę w oddziałach covidowych z pacjentami chorymi na  

covid-19, 

- pracowników szpitalnego oddziału ratunkowego i zespołów ratownictwa medycznego, 

- oraz diagnostów laboratoryjnych, którzy biorą udział w badaniach związanych  

z identyfikacją materiału genetycznego.  

Gdyby sprawa była bardzo klarowna i prosta, to byłaby pozostawiona w mocy ustawa, która 

została uchwalona pierwotnie przez  Sejm, dotycząca dodatku covidowego dla wszystkich 

pracowników medycznych. Ta ustawa została wycofana i przy kolejnym głosowaniu nie 

została uchwalona przez Sejm ze względu na to, że stwierdzono, że dodatek covidowy nie 

należy się wszystkim pracownikom. Teraz, interpretacja NFZ jest taka, jak wspomniałem 

wcześniej, tj. dodatek należy się tym pracownikom , nie tylko lekarzom, ale też pielęgniarkom 

i innym, biorącym udział w stałym leczeniu i diagnozowaniu pacjentów covidowych,  

a nie personelowi, który wykonuje to w sposób incydentalny.  

Taka interpretacja nakłada na dyrektora jednostki obowiązek wykazywania tego personelu 

zgodnie z rzeczywistym zaangażowaniem w pracę z pacjentem covidowym. Nie ma to 

charakteru odszkodowania. Ma to charakter taki, że jeśli NFZ na podstawie swojej kontroli 

dojdzie do wniosku, że wykazany personel pracuje w sposób incydentalny z pacjentami 

covidowymi, wtedy Szpital ma obowiązek zwrócić wypłacony wcześniej dodatek. Wiem,  

że problem ten, na wniosek Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Lekarzy jest rozstrzygany 

w różnych aspektach, w różnych województwach, również na drodze sądowej. Prawda jest 

taka, że rzeczywiście w pracy spotykamy się codziennie z pacjentem zakażonym, ale to jest 

pacjent, którego my przypadkowo diagnozujemy i przekazujemy do oddziału zakaźnego. 
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Radny - Piotr Woźniak odnosząc się do interpelacji radnego - D. Palimąki w sprawie 

ustanowienia stypendiów dla studentów medycyny stwierdził, że jest to bardzo dobry pomysł. 

Zaznaczył, że dziś w większości w środowiskach wiejskich, ale także małych gminach takich 

jakie są w powiecie nyskim, wiek lekarzy niezależnie od specjalizacji jest bardzo wysoki. 

Czeka nas to, co już nas dotyka, jeśli chodzi o personel pielęgniarski czyli wysoki wiek. 

Dodał, że powinniśmy jak najszybciej złożyć Zarządowi i Radzie projekt uchwały, aby jak 

najszybciej ten system stypendialny dla młodych lekarzy wprowadzić.  
 

W dalszej kolejności radny zwrócił uwagę, że na dziś nic nie wiemy, aby do 15 lutego 

nastąpił powrót do stacjonarnego nauczania, natomiast takiej sytuacji nie można wykluczyć, 

zwłaszcza jeśli chodzi o maturzystów. W związku z tym, zwrócił się z wnioskiem o to, aby 

zabezpieczyć i rozpoznać, jaka jest możliwość zgłoszeń jeśli chodzi o szczepienia dla 

nauczycieli na covid-19.  Zaapelował, aby nie zostawiać tego na ostatnią chwilę. Należy ten 

fakt uprzedzić i zrobić wywiad wśród pracowników, nauczycieli prowadzących zajęcia, 

zwłaszcza z klasami maturalnymi, które osoby chcą przyjąć szczepionki na covid-19  

i te szczepionki zabezpieczyć.  
 

Następnie radny poruszył sprawę drogi do Białowieży w gminie Kamiennik. Dodał,  

że z tego co mu wiadomo i co słyszał z wypowiedzi osób mieszkających tam, przez ostatnie 

dwa lata niewiele w tym temacie się zadziało. Radny zaapelował, aby porozumieć się  

z Wójtem Kamiennika – K. Cebratem, aby gmina partycypowała w kosztach naprawy tej 

drogi, poprzez nawiezienie tam kamienia i jej utwardzenie. Jeśli nie, to trzeba tę drogę zgłosić 

do przebudowy w ramach pieniędzy, które Powiat otrzymał od Rządu. Zaznaczył, że 

większość mieszkańców gminy Kamiennik to elektorat PiS, w związku z tym, radnym 

koalicji powinno na tym zależeć.  

Członek Zarządu - Joanna Burska odnosząc się do wypowiedzi radnego P. Woźniaka na temat 

sporządzenia listy nauczycieli wyrażających chęć zaszczepienia na covid-19 oznajmiła, że 

taka lista powinna być gotowa do piątku.  

 

Radny - Czesław Biłobran stwierdził, że nie ma sensu robienia listy chętnych, skoro jego 

ojciec ma 84 lata i dopiero w lutym będzie szczepiony. Dodał, że nic mu nie wiadomo, aby 

zmieniły się priorytety, i aby nauczyciele „wskakiwali na listę szybciej” niż osoby 84+.  
 

Następnie radny odniósł się do interpelacji w sprawie ustanowienia stypendiów dla studentów 

medycyny. Zaznaczył, że popiera ten pomysł, ale zwraca uwagę, że polityka kadrowa to nie 

jest domena i obowiązek Starosty, tylko dyrektorów szpitali. Dodał, że Szpital nyski, który 

osiąga zyski w wys. 1,5 mln zł  rocznie, może sam takie stypendia tworzyć i wspierać 

studentów, aby potem ich ściągnąć do swojej jednostki.  

Mimo to zadeklarował, że jako przewodniczący komisji zdrowia wniosek ten poprze, bo jest 

to bardzo dobry pomysł.  
 

Radny odniósł się również do interpelacji dotyczącej dodatków dla pracowników 

medycznych pracujących przy zwalczaniu covid-19. Stwierdził, że nie rozumie interpretacji 

NFZ. Spytał co to oznacza, że dodatek otrzymują pracownicy, którzy „ciągle” pracują przy 

covid-19. Zdaniem radnego tak nieprecyzyjne przepisy powodują bałagan.  

 



7 

 

Radny - Daniel Palimąka zabierając głos podziękował radnemu - Cz. Biłobranowi za 

deklaracje poparcia w sprawie dotyczącej stypendiów. Zgodził się z tym, że nie jest to wprost 

kompetencja Starosty. Przypomniał jednocześnie, że wiele rzeczy, które robiliśmy, nie były 

wpisane bezpośrednio w nasze kompetencje. Pan Starosta Cz. Biłobran robił do bardzo 

dobrze w poprzedniej kadencji. Kiedy rozwiązywano problemy mieszkańców, starał się 

poszukać rozwiązania, a nie zasłaniał się brakiem kompetencji.   

 

4. Informacja nt. inwestycji i remontów na drogach powiatu nyskiego oraz przyjęcie 

sprawozdania z działalności Zakładu Utrzymania Dróg za 2020 r., 

 

a) przedstawienie informacji, 

 

Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali materiały w formie elektronicznej 

(załącznik nr 6 i 6a) 

 

b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury, 

 

Przewodnicząca Komisji – Jolanta Barska oznajmiła, że kierowana przez nią komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację. 

 

c) dyskusja 

 

Radny - Paweł Szymkowicz odnosząc się do przedłożonej informacji zwrócił uwagę,  

że w ubiegłym roku były robione chodniki na kwotę 50-60 tys. zł. Dodał, że z informacji 

uzyskanej od Starosty wynikało, że nie przystąpiono do budowy chodników w Biskupowie  

i Jarnołtówku ze względu na covid. Spytał następnie jak wygląda porozumienie z Gminą 

Głuchołazy w tym roku, bo z tego co mu wiadomo, Gmina w swoim budżecie zabezpieczyła 

50% wartości kosztów budowy, podobnie jak w roku ubiegłym.  

 

Wicestarosta - Damian Nowakowski wyjaśnił, że Gmina Głuchołazy przekazała dla Powiatu 

środki. Nie zostały one jednak wykorzystane i zwrócono je. Dodał, że według naczelnika 

wydziału drogownictwa, musimy zrobić małą dokumentację techniczną,  

aby przystąpić do realizacji tych remontów. Są tam pewne skomplikowane kwestie  

i naczelnik nie chce brać na siebie odpowiedzialności i nie chce robić nic bez wiedzy 

fachowców, projektantów. Gdy będziemy mieli taką dokumentację, to przystąpimy w tym 

roku do realizacji tych chodników.  

Kontynuując dodał, że chcemy robić w rejonie Jarnołtówka kompleksową przebudowę. 

Dlatego chcemy rozmawiać z Burmistrzem Głuchołazy i Starostą Prudnickim odnośnie 

partycypacji w kosztach. Przymierzamy się do większej inwestycji na tym odcinku drogi, 

więc może być też tak, że przygotujemy dokumentację, środki i w kolejnym roku zrobimy 

gruntowną przebudowę. Na tę chwilę, nie możemy wykonywać remontów tych chodników, 

ponieważ są tam takie rozwiązania techniczne, które trzeba doskonale przemyśleć tak, 

abyśmy nie zmarnowali pieniędzy na ten remont.  
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Radny - Piotr Bobak zwrócił uwagę, że w sprawozdaniu wymieniono szereg inwestycji 

drogowych związanych z przebudową modernizacją chodników w poszczególnych gminach. 

Korzystając z okazji, że omawiamy właśnie to sprawozdanie wyraził podziękowania dla 

Starosty za sprawną realizację inwestycji drogowej na odcinku od DK 46 do miejscowości 

Radzikowice. Podkreślił, że jest to inwestycja o znaczeniu ponadgminnym dlatego,  

że ta droga komunikuje strefę ekonomiczną gdzie obecnie swój zakład lokuje firma Umicore. 

Powstaną tam nowe miejsca pracy, przy których będą zatrudnione nie tylko osoby z gminy 

Nysa, ale również z całego powiatu.  

Następnie jako przedstawiciel Gminy Nysa zadeklarował, że w kwietniu zostanie rozważone 

przekazanie środków finansowych w ramach partycypacji na chodniki w miejscowościach: 

Lipowa, Wierzbięcice, Złotogłowice i Niwnica. Być może będą jeszcze inne miejscowości, 

ale to zależy do tego, jakimi środkami Gmina będzie dysponować.  

Radny podziękował również Staroście za to, że wyraził zgodę na realizację kolejnego 

projektu, tj. wspólnej inwestycji z Gminą Nysa, a mianowicie: budowy subregionalnego 

centrum przesiadkowego. W ramach tej inwestycji zostaną również przebudowane drogi  

w obrębie dworca PKP w Nysie, powstaną miejsca parkingowe dla samochodów osobowych 

oraz dwie wiaty przystankowe dla autobusów PKS i MZK w Nysie i przewoźników 

prywatnych. Wyraził nadzieję, że inwestycja ta zostanie zrealizowana w pełnym zakresie. 

Zaznaczył, że zostało wykonane studium wykonalności dla przebudowy i elektryfikacji 

magistrali podsudeckiej (odcinek Kamieniec Ząbkowicki- Kamieniec – Legnica przez Nysę). 

Jest to ważne zadanie dla rozwoju i spójności społecznej i gospodarczej całego regionu.  

Co chyba bardziej istotne i najważniejsze prowadzone są również prace związane z realizacją 

rządowego programu budowy Centralnego Portu Komunikacyjnego w Warszawie. Połączenie 

Nysa Warszawa, które zostanie uruchomione w ramach tego projektu (tzw. szprycha nr 8),  

to również element naszego wspólnego projektu. Po uruchomieniu tego portu 

komunikacyjnego i tej linii kolejowej, podróż z Nysy do Warszawy potrwa 3 godziny  

15 minut. Biorąc pod uwagę te dwie wymienione inwestycje, dworzec w Nysie stanie się 

ważnym subregionalnym centrum przesiadkowym, z którego będą korzystać mieszkańcy 

całego powiatu nyskiego.  

Radny zauważył, że o ważności tej inwestycji świadczy fakt że Premier - M. Morawiecki  

na konferencji, na której ogłosił podział środków z tzw. RFIL wymienił dla przykładu  

8 krajowych inwestycji, w tym przebudowę centrum przesiadkowego w Nysie.                 

 

Radny - Daniel Palimąka stwierdził, że jeśli chodzi o ZUD, to bardzo dobrze stało się,  

że razem ze Starostą Biłobranem podjęli decyzję o jego utworzeniu. Jak widać jednostka  

ta realizuje określone zadania, i nie musi skupiać się na przygotowaniach do inwestycji. 

Zdaniem radnego zasadne było utworzenie brygad z podziałem na konkretne zadania, tym 

bardziej, że cały czas postępuje dosprzętowienie. Prace jakie realizuje ZUD, m.in. zrywanie 

poboczy, frezowanie pozostałości po wycince drzew, bieżące odkrzaczanie, czyszczenie 

rowów, drobne remonty, a nawet budowa chodników, to niesamowita wartość dodana do tego 

wszystkiego przy takiej ilości dróg jaką mamy.  

Kontynuując, radny podziękował dyrektorowi i wszystkim pracownikom ZUD, a także 

naczelnikowi i pracownikom Wydziału Drogownictwa, którzy pracują nad przygotowaniem 

inwestycji pod względem projektowym.  
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Jednocześnie radny poprosił, aby Starosta rozważył wzmocnienie wydziału o fachowca 

„drogowca”, ponieważ typowych „drogowców” w Wydziale zostało tak naprawdę dwoje.  

W związku z tym ma obawy, że będzie ich za mało, kiedy tych inwestycji może być więcej,  
 

Radny stwierdził następnie, że oceniając inwestycje prowadzone w ubiegłym roku cieszy go 

fakt, że w większości jest to kontynuacja tego, co robił poprzedni Zarząd, czyli droga  

do Grądów, Aleja Wojska Polskiego, która była w planie (I etap) w 2019 r. Dodał, że ma żal, 

że tak „po macoszemu” traktowane są inwestycje, czy też przebudowy, związane  

z bezpieczeństwem. Na przykład, mimo tego, że były pieniądze w zeszłym roku zapisane  

w budżecie na realizację dokumentacji na chodnik przy ulicy Długosza, to chyba ze zwykłej 

złośliwości zostało to z budżetu wyrzucone. Ma jednak nadzieję, że Zarząd wróci do tego 

tematu, bo tu nie chodzi o wygląd estetyczny, tylko o bezpieczeństwo.  

Radny wyraził także zadowolenie z tego, że w zeszłym roku powstało 7 km nowej 

nawierzchni dróg. Zaznaczył jednak, że nie jest to zbyt dużo, biorąc pod uwagę,  

że w poprzedniej kadencji realizowano średnio 25 km dróg rocznie.  

 

Radny - Cz. Biłobran odnosząc się do radnego D. Palimąki przypomniał, że był  

on pasjonatem budowy dróg i poprawy bezpieczeństwa. Stwierdził jednak, że obecnie świat 

się zmienił i żyjemy w innych czasach. Dziś priorytetem nie są tylko drogi. Mamy wiele 

innych obszarów, które musimy dziś załatwić.  

Odnosząc się z kolei do wypowiedzi radnego Piotra Bobaka stwierdził, że rozumie to,  

że radnemu, Premierowi i mieszkańcom Nysy podoba się projekt centrum przesiadkowego.  

Natomiast jemu się ten projekt nie podoba, gdyż jest za drogi. Co z tego że wybudujemy 

wiaty dla autobusów za 2 mln zł, skoro będzie tam stał 30 letni autobus bez klimatyzacji  

i ludzie będą jeździć w takich warunkach. Stwierdził że ma nadzieję, że Starosta to uwzględni  

w korektach projektu. Zdaniem radnego dworzec w Nysie jest większy niż we Wrocławiu  

i Opolu. Tymczasem prognozy wprost wskazują, że powiat nyski za kilkadziesiąt lat będzie  

o połowę mniejszy. „Dmuchamy inwestycje, jak wydmuchaliśmy halę sportową”. Trzeba 

zachować umiar i skromność trzeba się zastanowić co robimy. Dodał, że nie jest przeciwny 

rewitalizacji tego dworca, jednak nie w takiej skali.  

Zdaniem radnego Centralny Port Lotniczy nie powstanie, gdyż mamy pandemię i budżet 

centralny jest potężnie zadłużony.  

 

Radny - P. Bobak odnosząc się do wypowiedzi radnego Cz. Biłobrana stwierdził, że trudno 

mu komentować takie nierozsądne i mało rzeczowe argumenty. Przypomniał, że radny sam 

uczestniczył w opiniowaniu zakresu tego projektu kiedy był Starostą. Gdyby się nie zgodził, 

to z pewnością nie otrzymalibyśmy pozwolenia na budowę. 

 

Radny - Daniel Palimąka stwierdził, że z wielkim zdumieniem wysłuchał tego, co mówił 

radny Czesław Biłobran i ma obawy czy przypadkiem w Zarządzie nie dochodziło do jakichś 

przemyśleń na temat ewentualnego pozbawienia czy okrojenia zadania dotyczącego centrum 

przesiadkowego. Dodał, że jeśli to się potwierdzi, to jako klub będą temu przeciwni.  
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Starosta – Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że mimo tego, że 2020 r. był trudny,  

to te inwestycje, które były zaplanowane, zostały zrealizowane. Nie udało się zrealizować 

chodników w gminie Głuchołazy, ale nie można powiedzieć, że jest to do końca nasza wina. 

W każdej gminie coś zostało zrobione. Były inwestycje wielomilionowe, ale też i drobne, 

które naprawdę poprawiły jakość jeśli chodzi o transport w naszym powiecie. 

Starosta poinformował też, że w połowie lutego odbędzie się spotkanie z wójtami i 

burmistrzami i zostanie ustalony harmonogram działań na drogach powiatowych. O czym 

radni zostaną poinformowani.  
 

Radny - Piotr Woźniak poprosił Starostę, aby będąc na konwencie wójtów 

i burmistrzów zwrócił szczególną uwagę na możliwości współpracy w zakresie bieżących 

remontów dróg powiatowych, tj. partycypowaniu w kosztach przez gminy. Dodał, że z tego 

co mu wiadomo, a rozmawiał co najmniej z 4 wójtami i burmistrzami są oni na to otwarci. 

Zaznaczył, że to rozwiązanie nie musi się ograniczać tylko do budowy chodników,  

ale również jest to szansa na to, aby szybciej zmodernizować nawierzchnie dróg.  

 

d) przyjęcie informacji. 
 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie informacji nt. inwestycji i remontów na drogach powiatu nyskiego oraz przyjęcie 

sprawozdania z działalności Zakładu Utrzymania Dróg za 2020 r., 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, 

Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 

Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 

Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kazimierz Rozumek 
 

BRAK GŁOSU (2) 

Janusz Jaskot, Andrzej Kruczkiewicz 

 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za  

2020 r. (komisja działająca przy Staroście Nyskim), 

 

a) przedstawienie sprawozdania, 

 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali w materiałach przedmiotowe 

sprawozdanie (załącznik nr 7).  
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b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury, 

 

Przewodnicząca Komisji – Jolanta Barska oznajmiła, że kierowana przez nią komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 

 

c) dyskusja, 

 

W tej części posiedzenia nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

d) przyjęcie sprawozdania, 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

za 2020 r. (komisja działająca przy Staroście Nyskim), 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, 

Danuta Korzeniowska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 

Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 

Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

 

BRAK GŁOSU (3) 

Janusz Jaskot, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska 

 

6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Powiat Nyski za 2020 r. 

 

a) przedstawienie sprawozdania, 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali w materiałach przedmiotowe 

sprawozdanie (załącznik nr 8).  

 

b) opinia Komisji Edukacji, Kultury i Promocji, 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Promocji – Damian Wylężek oznajmił,  

że kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie.   
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c) dyskusja, 

 

W tej części posiedzenia nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

d) przyjęcie sprawozdania, 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Powiat Nyski za 2020 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, 

Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 

Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan 

Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 

Żukowska-Jacykowska 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Janusz Jaskot, Piotr Woźniak 

 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2020 r. 

 

a) przedstawienie sprawozdania, 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali w materiałach przedmiotowe 

sprawozdanie (załącznik nr 9). 

 

b) dyskusja, 

 

W tej części posiedzenia nikt z radnych nie zabrał głosu.  

  

c) przyjęcie sprawozdania, 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za 2020 r., 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, 

Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz 

Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 

Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 

 

BRAK GŁOSU (4) 

Janusz Jaskot, Andrzej Kruczkiewicz, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 

 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie 

(załącznik nr 10), 

 

Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma zapytania do projektu uchwały.  

W związku z brakiem pytań poddał projekt pod głosowanie.   

 

Głosowano w sprawie: 

oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie, 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, 

Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 

Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan 

Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 

Żukowska-Jacykowska 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Janusz Jaskot, Piotr Woźniak 

 

b) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach oraz zatwierdzenia Programu 

naprawczego (załącznik nr 11), 

 

Radny - Daniel Palimąka stwierdził, że co roku spotykamy się z problemem,  

że w Głuchołazach nie dzieje się tak, jak byśmy sobie tego życzyli. Chcielibyśmy, aby było 

tak, jak w przypadku ZOZ w Nysie, gdzie dyrekcja ma zawsze trochę środków do 
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rozdysponowania, na inwestycje.  

W SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach zawsze mamy zobowiązania wymagalne, zawsze mamy 

stratę i z tego tytułu kłopot. Będziemy go mieć bez względu na to, czy będą powzięte decyzje 

o przekształcaniu w spółkę, czy pozostawieniu w takiej formie jak jest obecnie.  

Kontynuując oznajmił, że wraz z innymi radnymi nosi się z zamiarem złożenia na następną 

sesję projektu uchwały, który pozwalałby na całkowite umorzenie pożyczki, wynoszącej 

obecnie powyżej 3 mln zł. Dodał, że chcą, aby Zarząd Powiatu wyasygnował pieniądze, które 

w 100 % pokryją zobowiązania wymagalne. Tak, aby można było wyzerować i raz na zawsze 

zamknąć temat związany z problemem SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach.  

Radny wyjaśnił, że chce, aby zrobić to teraz, gdyż w całej Polsce jest problem w systemie 

ochrony zdrowia i to jest jedyna okazja na to, aby ten temat zamknąć i móc mówić o rozwoju 

tej placówki. Dodał, że w tej sprawie będzie rozmawiał z klubem Razem dla Powiatu  

i liczy na to, że radni z innych klubów poprą takie działanie.  

             

Radny - Czesław Biłobran zwrócił uwagę, że mamy obecnie sytuację specyficzną, nietypową. 

Dwa lata przed pandemią covid, Szpital w Głuchołazach wychodził na prostą. Strata była na 

poziomie minimalnym. Covid zburzył wszystko. Ludzie boja się iść do Szpitala na 

rehabilitację, a ten Szpital właśnie świadczy takie usługi. Trzeba też powiedzieć, że ten 

Szpital, jako jedyny podjął się akcji szczepień. Przyjmuje bardzo wielu pacjentów, działa 

przychodnia, która przyjmuje po kilkadziesiąt osób dziennie, a jest deficytowa, bo jest słabo 

opłacana. Zdaniem radnego dziś potrzebna jest pomoc, a nie tworzenie klimatu, że trzeba go 

zlikwidować, przekazać, albo zrobić z nim co innego. Pracownicy tego Szpitala ciężko 

pracują. Dziś jest tam oddział covidowy.  

Dodał następnie, że w mediach mówi się głośno o rehabilitacji w Szpitalu MSW, natomiast 

nie mówi się o Szpitalu SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach, gdzie też jest rehabilitacja 

pocovidowa i to osób w cięższym stanie jak w MSW.  

Podsumowując w imieniu komisji finansów zwrócił się z apelem, aby cześć zysków 

wypracowanych przez ZOZ w Nysie przeznaczyć na nagrody dla pracowników, w tym 

pielęgniarek, które tak ciężko pracują przy zwalczaniu covida. Jednocześnie poprosił Starostę, 

aby docenił prace dyrektorów i w momencie kiedy będzie rozpatrywany wniosek  

o podsumowanie pracy wynagrodził ich w sposób godny. 

Podsumowując radny oznajmił, że Komisja pozytywnie ocenia prace, ale wymagają one 

dogłębnej analizy i restrukturyzacji w obszarze działań. Rehabilitacja reumatologiczna, która 

jest deficytowa, jest też potrzebna, ale jest traktowana przez NFZ po macoszemu  

z powodu braku środków. Zdaniem radnego obydwa zoz-y radzą sobie organizacyjnie i chyli 

czoła przed dyrektorami, że w tych trudnych czasach są w stanie to ogarnąć. 

 

Przewodniczący Rady - Bogdan Wyczałkowski oznajmił, że w trakcie omawiania 

sprawozdania na komisji ds. budżetu, jako jedyny był do niego sceptycznie nastawiony. 

Chciałby to jednak sprostować. Zaznaczył, że jeśli chodzi  ostatni rok w SP ZOZ ZOZ  

w Głuchołazach, to jest pod wrażeniem, bo wynik jest prawie na poziomie amortyzacji,  

a nawet jest ona wyższa. W związku z tym, nie ma co panikować jeżeli chodzi o ostatni rok. 

Natomiast trzeba sobie zdać sprawę z tego, że jednostka ta „ma ogon”, który się za nim 

ciągnie z lat poprzednich. Dodał, że nie rozmawiał wcześniej z radnym Palimąką na ten 
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temat, ale podoba mu się jego pomysł, aby w końcu dać Szpitalowi w Głuchołazach 

„oddech”, aby te działania, które są realizowane, dały odpowiedni efekt i przynosiły zyski  

w latach przyszłych. Podkreślił, że odsetki i zobowiązania długo i krótkoterminowe aktualnie 

wynoszą ok. 10 mln zł. Kapitały własne są na minusie. Ciągnie się strata 7 mln zł z lat 

poprzednich. Wskaźnik płynności jest na poziomie 0,7. Gdyby to była spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością, to musiałaby ogłosić upadłość.  

Dlatego też chciałby się przyłączyć do wypowiedzi radnego - D. Palimąki i poprzeć go w tej 

kwestii, gdyż jest to najrozsądniejszy głos, aby dać możliwość SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach 

rozpoczęcia działalności z pkt „0”, bez „ogona” z lat poprzednich.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych - Piotr Bobak oznajmił,  

że  faktycznie komisja procedowała to sprawozdanie i wyraziła pozytywną opinię. Odbyła się 

bardzo burzliwa dyskusja na temat funkcjonowania SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach i jego 

przyszłych losów. Dodał, że będziemy musieli podjąć poważną debatę odnośnie tego, co dalej 

z tym Szpitalem.  

Przy okazji, odnosząc się do wypowiedzi radnego Cz. Biłobrana, zwrócił uwagę, że to 

przewodniczący komisji reprezentuje tę komisję i wyraża stanowiska, a nie jej poszczególni 

członkowie, ponieważ gdyby tak było, to zbędna byłaby rola przewodniczącego komisji.   

 

Radny - Piotr Wozniak na wstępie swojego wystąpienia podziękował pracownikom Szpitala 

w Nysie i w Głuchołazach (pracownikom medycznym, pielęgniarkom, ratownikom 

medycznym, pracownikom obsługi lekarzom) za ich pracę. Podkreślił, że to co robią nie jest 

łatwe, a tym bardziej w czasach pandemii.  

Przypomniał, że w 2012 r. były zakusy dotyczące Szpitala w Głuchołazach i wówczas radni 

Forum Samorządowego i Klubu SLD zorganizowali konferencję prasową, która zatrzymała 

proces połączenia obu Szpitali, tj. nyskiego i głuchołaskiego.  

Stwierdził, że jego zdaniem osoby, które tam pracują (ok. 300 osób) zasługują na poczucie 

bezpieczeństwa. Tymczasem od 10 lat są w permanentnym stresie, gdyż nie wiedzaą co z nimi 

będzie.  

Stwierdził następnie, że zgadza się z tym, co powiedział radny - D. Palimąka, że potrzebny 

jest reset finansowy. Powinniśmy tę propozycję przyjąć i ma nadzieję, że będzie ona przyjęta 

przez koalicję i innych radnych jednomyślnie. Podkreślił, że konieczne jest umieszczenie  

w budżecie na ten cel kwoty kilku milionów złotych. Nie jest to łatwe, ale  reset finansowy 

jest absolutnie potrzebny.  

Zaznaczył, że z chwilą kiedy ten reset nastąpi, będzie można zupełnie inaczej oceniać kadrę 

zarządzającą. Wówczas nie będzie mogło dochodzić do sytuacji, że mamy narastające 

zobowiązania.  

W dalszej części wystąpienia radny zwrócił uwagę, że służba zdrowia w Polsce nie powinna 

generować zysków, bo nie po to jest. Nie powinna również generować strat. Powinna się 

zamykać w okolicach zera, mając na uwadze także inwestycje infrastrukturalne i inwestycje 

sprzętowe, ale przede wszystkim inwestycje w ludzi.  

Radny wyraził nadzieję, że po przyjęciu sprawozdań na dzisiejszej sesji z działalności obu 

zoz-ów nie skończy się tylko i wyłącznie na nagrodach dla dyrektorów, ale przede wszystkim 

będą to nagrody za ciężka pracę dla pracowników, którzy stanowią fundament zespołu. 



16 

 

Jeszcze raz wyraził podziękowania i jednocześnie wyraził nadzieję, że pomysł radnych 

Koalicji Obywatelskiej znajdzie uznanie także wśród radnych Razem dla Powiatu. Również 

zwrócił się do przedstawicieli innych klubów o poparcie pomysłu.  

 

Radny – Kazimierz Rozumek przypomniał, że na komisji zdrowia rozmawiano co dalej 

będzie z SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach. Z tego co pamięta następnego dnia po posiedzeniu 

komisji miał się odbyć konwent wójtów i burmistrzów. Radny poprosił o informację,  

co w końcu załatwiono. Zwrócił też uwagę, że mówi się o resecie finansowym, ale nie mówi 

się o tym w jaki sposób problem ma być rozwiązany, skąd znaleźć tyle pieniędzy.  

Radny zauważył też, że w tych wszystkich dyskusjach i próbach uregulowania sprawy 

zadłużenia SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach nie uczestniczą posłowie  żadnego z klubów. 

 

Radna Bożena Lewińska  przypomniała, że w ubiegłym roku, kiedy była mowa  o sytuacji  

SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach informowano, że jest prowadzony audyt przez firmę 

zewnętrzną. Do tej pory radni nie otrzymali informacji o wynikach tego audytu. W związku  

z tym chciałaby prosić o jej przedstawienie.  

 

Radny Czesław Biłobran przypomniał, że w poprzednich latach udzielono SP ZOZ ZOZ  

w Głuchołazach pomocy finansowej w formie pożyczki, która była umorzona. Zaznaczył,  

że to nie jest pierwszy przypadek, kiedy chcielibyśmy tę sprawę rozstrzygnąć w sposób 

zdecydowany.  

Radny zauważył przy tym, że mamy szpital powiatowy i płatnika zewnętrznego. W związku  

z tym nasze możliwości i możliwości dyrekcji są ograniczone. Dodał również, że na sytuację 

szpitali, wielki wpływ ma pandemia. Pacjenci w obawie o zakażenie nie chcą przychodzić do 

Szpitala  na rehabilitację. W związku z tym, musimy ten ciężki czas przeczekać.  

Radny stwierdził, że jest za tym, aby w przyszłym budżecie zastanowić się nad wstrzymaniem 

czasowym części inwestycji drogowych i innych i skoncentrować się na uporządkowaniu 

spraw w oświacie i ochronie zdrowia.  

Zaapelował, aby nie wpadać w panikę, gdyż sytuacja Szpitala w Głuchołazach nie jest 

„zaogniona”. Szpital funkcjonuje, płaci zobowiązania i jego zdaniem wszystko się ułoży. 

  

Starosta - Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że zgłoszenie takiego wniosku na następnej sesji 

być może mija się z celem, ponieważ prowadzone są rozmowy z powiatami na temat 

restrukturyzacji szpitali. Na konwencie starostów ustalono, aby przedstawiciele starostów 

uczestniczyli w tej komisji. W dniu 5 lutego br. planowane jest spotkanie z przedstawicielami 

Rządu w tej sprawie, a do 30 maja br. ma być przedstawiony cały program.  

Starosta zwrócił także uwagę, że nie rozumie dlaczego radni D. Palimąka i P. Woźniak 

głosowali przeciw budżetowi, w którym było 3,5 mln zł na remonty szpitali przekazane przez 

Rząd. Stwierdził, że jest to celowe zachowanie, aby pokazać, że „wy jesteście dobrzy, a my 

źli”.  

Kontynuując zapewnił, że jest przeciw likwidacji Szpitala w Głuchołazach i zrobi wszystko, 

aby ten Szpital funkcjonował.  
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Radny - Piotr Woźniak stwierdził, że Starosta od dwóch lat mówi, co zrobi, że się czemuś 

przyjrzy, że ma dziesiątki spotkań. Mijają dwa lata i naturalną rzeczą jest to, że radni 

zgłaszają pomysły jak rozwiązać problem, skoro Starosta dotąd nie znalazł na to sposobu. 

Spytał, dlaczego Starosta proponuje czekać akurat do maja, a nie np. do listopada. Dodał,  

że przez ostatnie dwa lata Starosta ciągle każe nam czekać, tymczasem dług SP ZOZ ZOZ  

w Głuchołazach rośnie i nie ma na co czekać. Zdaniem radnego Rząd nie ma pieniędzy i nikt 

ich nie przywiezie na biurko Starosty i nie rzuci pomysłu na oddłużenie szpitali, bo jest               

to w skali makro niewykonalne. Dlatego trzeba liczyć na siebie i sami musimy podjąć 

decyzję. Na zakończenie wypowiedzi zaznaczył, że propozycje radnych nie są ukierunkowane 

przeciwko komukolwiek.   

 

Przewodniczący Rady - Bogdan Wyczałkowski stwierdził, że nie widział jeszcze takiego 

Rządu, który podjąłby ustawę i zobowiązał się do przejęcia długów na jej mocy. Trzeba sobie 

zdać sprawę z tego, że służba zdrowia w Polsce jest zadłużona na 14 mld złotych i nie 

wyobraża sobie, aby obecna władza podjęła uchwałę i wyasygnowała taką kwotę w budżecie 

na oddłużenie służby zdrowia.  

 

Radny Daniel Palimąka odnosząc się do wypowiedzi Starosty spytał na co radni mają czekać, 

skoro nie ma nawet żadnego harmonogramu wdrożenia jakiejkolwiek ustawy. Zdaniem 

radnego jesteśmy zobligowani, aby działać tu i teraz na rzecz SP ZOZ w Głuchołazach, a nie 

czekać na to, co się wydarzy.  

Zwrócił także uwagę, że Starosta manipuluje faktami, mówiąc, że radni głosowaliśmy 

przeciwko przyjęciu 3,5 mln zł w budżecie. Wyjaśnił, że głosowali nie przeciw przyjęciu tej 

kwoty, tylko  przeciw budżetowi, w którym nie znalazły się ważne tematy. 

 

Radny - Paweł Szymkowicz również stwierdził, że radni nie głosowali przeciw budżetowi 

dlatego, że tam znalazły się środki z inicjatyw lokalnych, tylko dlatego, że nie znalazły się  

w nim rzeczy, które zgłaszają od roku. Osobiście nie głosował za przyjęciem budżetu dlatego, 

że na 2021 r. nie ma środków na przebudowę drogi w Jarnołtówku i Pokrzywnej.  

Stwierdził, że jest zdegustowany tym, że Starosta atakuje Marszałka Województwa  

za to, że przeznaczył środki na Szpitale w Głuchołazach MSW i Szpital Powiatowy. Dodał,  

że Pan Marszałek w ostatnich tygodniach przeznaczył środki na zakup analizatora  

do gazometrii, tj. urządzenia niezbędnego i bardzo ułatwiającego pracę na oddziale 

pulmonologicznym. Do niedawna prowadzącym chorych na covid. Nie są to duże środki  

w skali innych dotacji bo zaledwie 50 tys. zł, ale właśnie taką kwotę Starosta przeznaczył nie 

na pomoc dla Szpitala, tylko zakup ozdób choinkowych.  

Radny spytał następnie czy zaniżenie ilości pacjentów, którzy przebywali na oddziale 

rehabilitacji kardiologicznej odbiło się w jakiś sposób na kontakcie na 2021 r.  

 

Radna - Maria Żukowska – Jacykowska stwierdziła na wstępie, że wszyscy się zgadzają,  

z tym że Szpitale mają bardzo duże znaczenie i warto do nich dokładać, aby mogły 

funkcjonować. Jeśli jesteśmy w stanie dokładać do Powiatowego Urzędu Pracy ponad 4 mln 

zł, to możemy także dopłacać do Szpitali, które mają ważniejsza funkcję społeczną. 

Podkreśliła, że w obecnej sytuacji epidemiologicznej wszyscy doceniamy pracę lekarzy, 
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pielęgniarek, ratowników medycznych i wszystkich osób, które świadczą usługi medyczne. 

Stwierdziła także, że trudno się dziwić Staroście, że się unosi, kiedy słyszy przedstawicieli 

Platformy Obywatelskiej, którzy przez 12 lat mieli w powiecie okazje oddłużyć Szpital  

w Głuchołazach i tego nie zrobili.  

Radna zaznaczyła że Rząd PiS działa i dąży do tego, aby w służbie zdrowia działo się jak 

najlepiej. Odnosząc się do propozycji radnego - D. Palimąki w sprawie ustanowienia 

stypendiów zwróciła uwagę, że odkąd PiS objął władze, dąży do powiększenia kadry 

medycznej, tworząc nowe uczenie medyczne. Liczba miejsc na uczelniach medycznych 

wzrosła o ponad 30%. Również w województwie opolskim powstał kierunek medyczny  

w Opolu. Jest wielkie prawdopodobieństwo, że ci młodzi ludzie, którzy wykształcą się 

zostaną w naszym województwie. Zdaniem radnej, wszelkie pomysły na przyciągniecie ich 

do powiatu są zacnym pomysłem i zapewne Zarząd je przeanalizuje i podejmie decyzje. Rząd 

cały czas działa, aby liczba lekarzy wzrosła.  

 

Radny - Daniel Palimąka odparł, że retoryka „przez osiem ostatnich lat” już nie działa. 

Stwierdził, że Starosta, cały czas powtarza, że chciałby pracować w ciszy, aby były efekty. 

Radni opozycji czekają na to, co Starosta zamierza zrobić ze Szpitalem w Głuchołazach 

jednak efektów nie ma. Dodał, że zgadza się z wypowiedzią radnej, że warto przekazywać 

pieniądze na szpitale. Dodał, że bez względu na różnice zdań i poglądów wspólnie uratujemy 

tę placówkę. Zapewni to nie tylko miejsca pracy, ale przede wszystkim zwiększy 

bezpieczeństwo zdrowotne mieszkańców.   

 

Radny - Piotr Woźniak stwierdził, że chciałby podziękować radnej za tę wypowiedź bo dzięki 

niej czuje się spokojny i zaopatrzony zdrowotnie. Jednocześnie jest pod wrażeniem osiągnięć 

Rządu i chciałby aby takie samo wrażenie miało 140 tys. mieszkańców powiatu nyskiego.  

 

Radny - Cz. Biłobran zaapelował, aby nie mieszać polityki z samorządem. Zwracając się do 

radnego Pawła Szymkowicza zwrócił uwagę, że to nie Marszałek, ale  samorząd 

województwa przekazał dotację celową dla szpitala. 

Zwrócił się także do radnej - M. żukowskiej – Jacykowskiej z uwagą, aby nie używała 

określenia, że Pan D. Palimąka jest przedstawicielem Platformy, gdyż jest on przede 

wszystkim przedstawicielem mieszkańców, którzy go wybrali.  

Dodał, że możemy mieć odmienne zdania i powinniśmy je mieć, bo to rodzi dyskusję. 

Powinniśmy składać propozycje. Dodał, że interesy partyjne powinny zejść na drugi plan, bo 

przede wszystkim jesteśmy samorządowcami.  

 

Radna - Maria Żukowska – Jacykowska stwierdziła, że nie uzyskała odpowiedzi od Pana  

D. Palimąki, dlaczego działając w samorządzie i będąc w Zarządzie nie oddłużył Szpitala  

w Głuchołazach.  

Natomiast odnosząc się do wypowiedzi radnego Cz. Biłobrana stwierdziła, że również 

chciałaby, aby polityka nie była obecna w samorządzie. Działając jednak już jakiś czas widzi, 

że jest to nie możliwe. W momencie kiedy mówi się negatywnie i uderza się w Rząd nie ma 

żadnej reakcji, natomiast kiedy radni koalicji odnoszą się do tych wypowiedzi, to od razu 

pojawiają się uwagi, aby nie robić polityki. Wobec powyższego radna stwierdziła, że jeśli 
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wymagamy, to wymagajmy od wszystkich i stosujmy się wszyscy do tego.  

 

Radny - Daniel Palimąka odparł, że w poprzedniej kadencji oddłużono SP ZOZ ZOZ  

w Głuchołazach praktycznie do poziomu zero. Był taki moment i to w momencie kiedy  

PiS miał władze nad NFZ. Jeśli wówczas zapłacono by za nadwykonania, Szpital byłby 

zbilansowany.  

 

Radna - Bożena Lewińska zwróciła uwagę, że propozycja oddłużenia do zera, to nie jest atak 

opozycji, tylko próba przyjścia z pomocą w rozwiązania problemu, który narasta od lat.  

Oznajmiła następnie, że wczoraj Prezydent RP odwiedził Szpital MSW w Głuchołazach. 

Niestety na spotkanie nie został zaproszony Starosta. Poza tym nie wspomniano o drugim 

szpitalu pulmonologicznym, który się mieści w Głuchołazach, ani o tym, że Szpital  

w Głuchołazach rozwija działalność w zakresie rehabilitacji pocovidowej.  

Dodała, że jako lekarz POZ nie dostała takiej informacji, że może kierować pacjentów na 

rehabilitację pocoviowa do Szpitala w Głuchołazach. Zdaniem radnej wskazane byłoby, aby 

tę informację upowszechnić.  

 

Radny - Kazimierz Rozumek stwierdził, że należało otworzyć oddział rehabilitacji 

pocowidowej, tak jak to zrobiło w MSW. W oddziale pulmonologicznym leczeni byli pacjenci 

z covidem. Wobec tego proponuje, aby w związku z tym, że na oddziale rehabilitacji 

kardiologicznej nie ma pacjentów, cześć łóżek przeznaczyć na rehabilitację pocovidową.  

Odnosząc się następnie do wypowiedzi radnego - D. Palimąki oznajmił, że SP ZOZ ZOZ  

w Głuchołazach miał zapłacone za nadwykonania.  

 

Dyrektor SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach – Artur Grychowski  podziękował na wstępie  

za pomoc, którą radni udzielili Szpitalowi w 2020 r. w sytuacji związanej z walką z covid. 

Zaznaczył, że dzięki tej pomocy spokojnie przeszli przez to „tsunami”, które dotknęło 

wszystkie szpitale.  

Zwrócił następnie uwagę, że główną przyczyną złej sytuacji finansowej SP ZOZ ZOZ  

w Głuchołazach są wzrastające koszty wynagrodzeń. Są one wprowadzane na mocy ustawy,  

a nie ma równoważnej rekompensaty jeśli chodzi o wzrost kontraktu.  

W dalszej kolejności oznajmi, że Szpital w Głuchołazach od samego początku pandemii 

rehabilituje pacjentów z powikłaniami po przebytym covid-19 w ramach oddziału 

rehabilitacji pulmonologicznej. Problem polega na tym, że nie mogą przyjmować na oddział 

pacjentów ze skierowaniem od lekarza POZ, tak jak Szpital MSW. Jedynie mogą przyjąć 

pacjenta skierowanego przez poradnię specjalistyczną bądź oddział szpitalny.  

Odpowiadając następnie na pytanie radnego P. Szymkowicza poinformował, że na szczęście 

poziom finansowania jest na takim samym poziomie, jaki był w 2020 r. , co oznacza,  

że zaistniała sytuacja, nie wpłynęła na wartość kontaktu na rehabilitację na 2021 r.  

Odnosząc się do wypowiedzi radnego K. Rozumka poinformował, że zwiększono ilość 

przyjmowanych chorych na oddziale rehabilitacji pulmonologicznej, ale Szpital nadal 

funkcjonuje w określonych wartościach kontraktu. Dlatego też na chwilę obecną oddział 

rehabilitacji kardiologicznej i pulmonologicznej są zapełnione w 100%. 
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Radna Maria Żukowska – Jacykowska zwracając się do radego D. Palimąki zwróciła uwagę, 

że oddając władzę w powiecie w listopadzie 2018 r. oddali Szpital w Głuchołazach z długami. 

 

Radny - Janusz Zapiór wyraził podziękowania dla personelu ZOZ w Głuchołazach za prace  

w czasie pandemii. Podziękował także radnym, którzy się troszczą o Szpital w Głuchołazach.  

Stwierdził, że życzyłby sobie i pracownikom, aby mogli dalej pracować i wykonywać swoje 

obowiązki w najbliższych latach. Podziękował także Staroście za środki, które przeznaczył na 

funkcjonowanie oddziału ratunkowego w Głuchołazach.  

 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski spytał kto 

jest za pozytywną oceną sytuacji ekonomicznej SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach i za przyjęciem 

uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu opieki 

Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach oraz zatwierdzenia Programu 

naprawczego, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 

Karnaś, Danuta Korzeniowska, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, 

Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-

Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Andrzej Kruczkiewicz 

 

c) uchwalenia „Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2021-2023” 

(załącznik nr 12) 

 

Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi, zapytania do projektu uchwały. 

Wobec ich braku, poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia „Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2021-2023”.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 24, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 

Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 

Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan 

Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 

Żukowska-Jacykowska 

 

PRZECIW (1) 

Jolanta Barska 

 

Po zakończeniu głosowania o głos poprosiła radna Jolanta Barska. Oznajmiła, że zgłaszała 

chęć zabrania głosu wcześniej, jednak przewodniczący nie zauważył i przeprowadził 

głosowanie.  

Stwierdziła następnie, że jest zaniepokojona powiatowym programem rozwoju pieczy 

zastępczej. Niepokój szczególnie budzi punkt, który dotyczy limitu rodzin zastępczych 

zawodowych na lata 2021 – 2023. Spytała, co się stało, że planujemy w 2021 r.  podwojenie 

ilości rodzin zastępczych w stosunku do roku 2019. Przypomniała jednocześnie, że w 2019 r. 

mieliśmy 8 rodzin zastępczych zawodowych, natomiast w proponowanym programie 

zaplanowano limit do 15 rodzin. Z kolei w 2022 roku planujemy do 17 rodzin, a w 2023 do 

19 rodzin.  

Radna stwierdziła, że przeanalizowała liczbę rodzin zastępczych w powiecie od 2012 r.  

i okazało się, że  zmiana nie jest taka wielka, abyśmy musieli tak radykalnie zwiększać liczbę 

rodzin zastępczych. Z analizowanych dokumentów wynika, że w 2020 r. mieliśmy 126 rodzin 

a w 2019 122 rodziny. Niewiele się zmieniło, a tak radykalna zmiana jeśli chodzi o limity 

rodzin zastępczych. Radna zwróciła także uwagę, że przedłożony dokument jest nieczytelny, 

bo dane kończą się na roku 2019 i nie wiadomo co działo się w 2020. Zdaniem radnej PCPR 

mogło przedstawić dane z roku 2020, gdyż posiada je w swoich zasobach.  

 

Jako kolejny głos zabrał radny - Cz. Biłobran, który zwrócił uwagę, że sądy rodzinne  

w niektórych przypadkach zbyt pochopnie orzekają o ustanowieniu rodziny zastępczej. 

Zdarza się, że matka sobie nie radzi z wychowywaniem dziecka i sąd ustanawia babcie jako 

prawnego opiekuna. Ta sytuacja w niektórych grupach społecznych jest nagminnie 

wykorzystywana. Przypomniał, że w poprzednich latach ówczesna dyrektor PCPR walczyła  

z tym, przekonując sąd, że jest to fikcja i nie powinniśmy się na to zgadzać.      

 

Dyrektor PCPR - Krystyna Wilisowska stwierdziła, że zgadza się z wypowiedzią Pana  

Cz. Biłobrana, jednak na postanowienia sądu nie ma żadnego wpływu, oprócz tego,  

że rozmawia z panią sędziną  - przewodniczącą wydziału rodzinnego. Dodała, że w każdym 

przypadku PCPR wydaje swoją opinię, ale nie ma wpływ na realizację wydanych przez sąd 
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postanowień. Jesteśmy tylko od tego, aby postanowienia sadu zrealizować.  

W dalszej części wypowiedzi oznajmiła, że w 2020 r. mimo pandemii ilość postanowień  

w zakresie umieszczenia dzieci w pieczy zastępczej, jak również instytucjonalnej pieczy 

zastępczej nie zmniejszyła się, a wręcz tendencja jest wzrostowa. Prowadzone  

są rozmowy, realizowane są wyjazdy w środowiska rodzin wskazanych kandydatów, 

weryfikowani są osobiście. W 2020 r. powstały 24 rodziny zastępcze. Oprócz tego były 

postanowienia o umieszczeniu dzieci w placówkach pieczy instytucjonalnej. Na chwilę 

obecną zapełnione są wszytki miejsca i wciąż są zapytania na większą liczbę dzieci. Ten 

ogrom skali jaką mamy, jest przerażający i niepokojący. Jednak na to nie mamy wpływu.  

Odnosząc się następnie do uwagi radnej J. Barskiej na temat braku danych z 2020 r. 

wyjaśniła, że będą one przedstawione w sprawozdaniu z realizacji tego programu, który 

zakończył się w grudniu.  

 

Radna - Jolanta Barska stwierdziła, że jeśli mamy uchwalać jakiś program ważny przez 3 lata, 

to dane dotyczące liczby rodzin zastępczych na 31 grudnia 2020 r., które PCPR ma w swoich 

zasobach są istotne. Dodała, że jest zaniepokojona i dlatego pyta jaki jest powód tego, że 

radykalnie zwiększamy liczbę rodzin zastępczych zawodowych z 8 w 2019 r. do 15. Dodała 

także, że przeanalizowała wiele programów z całej Polski i takiego podwojenia liczby rodzin 

zawodowych nigdzie nie spotkała.  

 

Dyrektor PCPR - Krystyna Wilisowska odparła, że program jest planowany biorąc pod uwagę 

tendencję wzrostową, wiedząc że najprawdopodobniej może być ona niezrealizowana.  

Dodała, że jej zdaniem lepiej to zaplanować, niż potem borykać się z brakiem tego limitu. Nie 

oznacza to, że te rodziny mogą powstać. Jest to propozycja i limit.  

 

Radna Jolanta Barska jeszcze raz oznajmiła, że jest przeciw przyjęciu tego programu, bo nie 

chciałaby dawać tak wielkiej alternatywy. Zawsze można wystąpić o zmianę programu,  

a tak drastyczna zmiana rodzin zawodowych, będzie bardzo kosztowna dla naszego powiatu. 

Zdaniem radnej programy zapisujemy po to, aby je zrealizować, a nie żeby zakładać, że ich 

nie wykonamy. 

 

e) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r. (załącznik nr 13), 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką Zarządu.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r., 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 
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Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 

Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł 

Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria 

Żukowska-Jacykowska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek 

 

BRAK GŁOSU (3) 

Adam Fujarczuk, Teresa Nosal, Anna Ziółkowska-Woźny 

 

f) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036 (załącznik nr 14), 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką Zarządu.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 

Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, 

Maria Żukowska-Jacykowska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kazimierz Rozumek 

 

BRAK GŁOSU (3) 

Adam Fujarczuk, Bożena Lewińska, Anna Ziółkowska-Woźny 

 

9. Wolne wnioski, 

 

Radny - Paweł Szymkowicz poprosił o informację na temat ilości punktów szczepień, 

szczególnie na terenie gminy Głuchołazy. Dodał, że w trakcie wywiadu radiowego Starosta 

informował, że w Nysie są tylko dwa punkty i w związku z tym podjął rozmowy  

z przedstawicielami POZ. Ponieważ - jak zauważył radny, w Głuchołazach jest tylko jeden 

punkt, to chciałby wiedzieć czy także prowadzono stosowne rozmowy z przedstawicielami 

POZ.  
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Radny - Grzegorz Samborski spytał czy osoby niepełnosprawne z gminy Nysa  

i powiatu nyskiego będą mogły liczyć na pomoc ze strony władz gminnych czy powiatowych 

w dowiezieniu z domu do punktu szczepień. 

  

Radny - Kazimierz Rozumek poprosił o informacje, co uczyniła Policja i Sanepid jeśli chodzi  

o postępowanie wobec klubu NITRO w Nysie.  

 

Radny - Cz. Biłobran stwierdził, że raczej skierowałby pytanie do Pana Starosty jak  

w przyszłości będą zorganizowane punkty szczepień. Przypomniał, że na poprzedniej sesji 

zgłosił wniosek, aby punkt szczepień był na Hali Nysa. Wówczas przekonywano, że Sanepid 

się nie zgodzi. Tymczasem okazuje się, że np. w Szczecinie zorganizowano punkt szczepień 

na hali. Podobnie w Poznaniu na hali wystawienniczej. Dodał jednak, że na dziś ilość 

punktów jest miej istotna z uwagi na to, że jeden punkt dostaje zaledwie 30 szczepionek na 

tydzień. W związku z tym, czy to jest jeden, czy dwa punkty ma to mniejsze znaczenie, gdyż 

są to znikome ilości. Ważne jest, co będzie jak tych szczepionek będzie bardzo dużo. Czy 

wówczas, przy tej ilości punktów w Głuchołazach, Otmuchowie w Nysie będziemy w stanie 

zaszczepić naszych mieszkańców. 

   

Starosta – Andrzej Kruczkiewicz wyjaśnił na wstępie, że za punkty szczepień odpowiadają 

gminy. Tak samo jak za transport osób do tych punktów. Nie jest to zadanie Starosty, co nie 

znaczy, że nie podejmuje działań. W związku z sytuacją jaka była w Nysie z punktami 

szczepień, szybko zorganizowano spotkanie z burmistrzem, przewodniczącym rady i te 

działania dały skutek.  

Kontynuując oznajmił, że w Głuchołazach na dziś jest jeden punkt szczepień w Szpitalu. 

Próbował w tej sprawie skontaktować się telefonicznie z Burmistrzem Głuchołaz, ale nie 

udało się. Dodał jednak, że będzie rozmawiał z NFZ. Zaznaczył przy tym, że powiat może 

służyć pomocą, ale nie jest to nasze zadanie. Nie mamy na to wpływu.  

Poinformował, że wszelkie informacje w tej sprawie są na stronach każdej gminy. Jedne 

Gminy lepiej sobie z tym poradziły, inne gorzej.  

Jeśli chodzi o sprawę klubu NITRO poinformował, że z tego co wie, Policja działa w tej 

sprawie i jest kilka wniosków. W poniedziałek dostanie raport od Komendanta Policji  

i wówczas zapozna radnych z jego treścią.  

Jeśli chodzi o organizację punktów szczepień na hali, to na razie będzie to dyskutowane. Dziś 

nie jest to konieczne, ale jak te szczepionki dotrą do nas i będzie konieczność zaszczepienia 

1000 - 1500 osób dziennie, to wówczas będziemy szukali takiego rozwiązania.  

 

Radny - Cz. Biłobran zaapelował, ab powrócić do organizacji sesji na hali.  

 

Przewodniczący Rad – B. Wyczałkowski odparł, że ostatnia sesja, która była na hali była  

w warunkach, kiedy w Polsce było 400 zakażeń na dobę. Zaznaczył, że wśród radnych są 

osoby, które nie do końca chciałyby mieć kontakt z innymi ze względu na wiek, swoje 

dolegliwości. W związku z tym jeśli choć jedna osoba będzie chciała pracować w trybie 

zdalnym, to ten tryb zostanie zachowany. Dodał, że konsultował się z radcą prawnym  

i okazuje się, że nie ma zakazu, aby się spotykać na dużej hali, która zapewnia nam 
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komfortowe warunki.  

 

Radny - Piotr Woźniak również zaapelował do Przewodniczącego rady o możliwość 

zorganizowania kolejnych sesji w hali sportowej z zachowaniem zasad bezpieczeństwa. 

Zaproponował, aby rozważyć tzw. tryb hybrydowy to znaczy, że osoby, które mogłyby czuć 

się zagrożone mogłyby np. uczestniczyć zdalnie.  

Przewodniczący - Rady B. Wyczałkowski odparł, że przepisy nie przewidują możliwości 

organizowania sesji „hybrydowej”. Jednak można zrobić sesję zdalną i kto będzie chciał 

przyjdzie na halę.  

 

10. Zamknięcie obrad. 

 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad, Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski zamknął 

XXVI sesję Rady Powiatu w Nysie.  
 

 

 

 

Protokołował 

 

Zenon Wiszniewski 


